
吉林大学学报(理学版) 2012, 50(01) 126-128 DOI:     ISSN: 0412-1961 CN: 21-1139/TG

本期目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索                                                            [打印本页]   [关闭] 

材料科学 扩展功能 

本文信息

Supporting info 

PDF(282KB)

[HTML全文] 

参考文献[PDF] 

参考文献 

服务与反馈

把本文推荐给朋友   

加入我的书架 

加入引用管理器 

引用本文 

Email Alert 

文章反馈 

浏览反馈信息 

本文关键词相关文章

尼龙6

X射线衍射

高温结晶衍射峰

本文作者相关文章

PubMed
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摘要： 

采用X射线衍射研究尼龙6等温结晶后淬火和退火的结晶行为, 并根据实验结果分析了高温结晶峰产生的原因. 结果

表明: 在温度高于443 K等温结晶和温度高于473 K退火的尼龙6中, 在2θ=28.5°处出现一个高温结晶衍射峰; 

高温结晶峰的强度与尼龙6薄膜的热历史有关, 若尼龙6在等温结晶和退火后空冷, 则无高温结晶峰存在. 
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Abstract: 

Nylon 6 films were prepared by means of quenching after isothermal crystallization and annealing. The 
crystallization behavior of the nylon 6 films was investigated via X\|ray diffraction. When the 
temperature was higher than 443 K isothermal crystallization and the temperature was higher than 473 
K for annealing of nylon 6, a high temperature crystallization peak appears at 2θ=28.5°. The 

intensity of high temperature crystallization peak depends on the thermal history of the film. If the 
films were cooled in air after isothermal crystallization and annealing, no high temperature crystallization 
peak exists. The possible causes of the high temperature crystallization peak were analyzed based on 
the experiment results.
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